
 

2024年 9⽉ 30⽇，美国周恩来和平研究院共同创始⼈兼院⻓周晓芳⼥⼠与周恩来思想⽣
平研究会会⻓杨明伟先⽣在北京中央党史和⽂献研究院进⾏了第⼀次会晤。 

  

杨会⻓担任中央党史和⽂献研究院对外合作交流局外事管理局局⻓。出席会议的还有中央

党史和⽂献研究院对外合作交流局外事管理处处⻓、周恩来研究分会副秘书⻓良⾠先⽣，

和⾼级研究员桑⽉鹏⼥⼠也出席了这次会议。 

 

与会者相互介绍了各⾃⽬前的研究⼯作和活动。杨会⻓表示, 周恩来和平研究院的⼯作具
有不可估量的价值, 对世界也是⾮常重要的。  

双⽅⼀致认同派遣中国学者前往夏威夷开展深⼊交流与合作。周院⻓谈到了在夏威夷檀⾹

⼭市建⽴周恩来和平中⼼，这⼀设想与夏威夷前州⻓约翰·威希伊希望夏威夷成为太平洋

⽇内⽡的⼼愿不谋⽽合。 

 
 



 

 

双⽅讨论了以影视媒体传播的形式，做进⼀步的探讨与合作, 同时将周恩来和平中⼼打造
成为世界地标。 

双⽅还表示⽇后进⾏更紧密的交流，这也将有助于对国际和平根本上的研究，以及周恩来

作为中国的和平缔造者在世界所起到的重要作⽤。 

最后，杨明伟会⻓和周晓芳院⻓相互交换了出版物, 其中包括杨会⻓撰写的《周恩来外交
⻛云》、《周恩来》和《⾛出困境 周恩来在 1960–1965》，由周恩来和平研究院共同创始⼈
迈克尔·诺斯先⽣制作的光盘《和平英雄—周恩来》以及配套书籍。 
 

 

  



 

On September 30, 2024, Ms. Zhou Xiaofang, co-founder and president of the Zhou Enlai 
Peace Institute of the United States, and Mr. Yang Mingwei, president of the Zhou Enlai 
Thought and Life Research Association, held their first meeting at the Beijing Central Institute 
of Party History and Literature. 

  

President Yang is the director of the Foreign Affairs Administration of the Foreign Cooperation 
and Exchange Bureau of the Central Academy of Party History and Literature. Also present 
at the meeting were Mr. Liang Chen, Director of the Foreign Affairs Management Division of 
the Foreign Cooperation and Exchange Bureau of the Central Academy of Party History and 
Literature, Deputy Secretary-General of the Zhou Enlai Research Branch, and Ms. Sang 
Yuepeng, Senior Researcher. 

 

Participants shared information on their current research work and activities. President Yang said 
that the work of the Zhou Enlai Peace Institute is of immeasurable value and is of great 
importance to the world. 
 

The two sides agreed to send Chinese scholars to Hawaii for in-depth exchanges and 
cooperation. President Zhou spoke about the establishment of the Zhou Enlai Peace Center in 



Honolulu, Hawaii, which coincides with the desire of former Hawaii Governor John Waihe'e to 
make Hawaii the "Geneva of the Pacific." 

 

The two parties discussed further cooperation in the form of film and television media 
communication, and the Zhou Enlai Peace Center becoming a world landmark. 

 

They agreed that closer exchanges in the future will also contribute to the study of the 
fundamentals of international peace and the important role that Zhou Enlai plays in the world as 
China's peacemaker. 

 

Finally, President Yang Mingwei and President Zhou Xiaofang exchanged publications, 
including "Zhou Enlai's Diplomacy", "Zhou Enlai" and "Out of the Dilemma: Zhou Enlai in 
1960–1965" written by President Yang, and the CD-ROM "Heroes of Peace—Zhou Enlai" 
produced by Mr. Michael North, co-founder of the Zhou Enlai Peace Institute, and supporting 
books. 

 



 


